
Members

DOCTORAL STUDENTS

Alexandra Berger *Seminar für Politikwissenschaft und Politikdidaktik*
Kai Berghoff *Seminar für Soziologie*

Isabelle Chaplot *Seminar für Germanistik*

Anna Grutza *Seminar für Germanistik*

Maria Höppe *Seminar für evangelische Theologie*

Tobias Nickl *Seminar für Soziologie*

Suat Alper Orhan *Seminar für Politikwissenschaft und Politikdidaktik*

Efe Can Özek *IIM, Comparative Institutional Analysis*

Lea Valentin *Seminar für Soziologie*

POST-DOCS

Sören Carlson *Seminar für Soziologie*

Jule Govrin *Philosophisches Seminar*

Tim Müllenborn *IIM*

Contact

EXECUTIVE DIRECTOR

Prof. Dr. Monika Eigmüller *Professor of Sociology and European Social Science Research*

BOARD OF DIRECTORS

Prof. Dr. Ulrich Glassmann *Professor of Comparative Institutional Analysis*

Prof. Dr. Christof Roos *Professor of European and Global Governance*

Prof. Dr. David Schweikard *Professor of European Political Philosophy*

Prof. Dr. Hedwig Wagner *Professor of European Media Studies*

ACADEMIC COORDINATOR

Dr. Maria Schwab *maria.schwab@uni-flensburg.de*

INTERDISCIPLINARY CENTRE FOR EUROPEAN STUDIES

Europa-Universität Flensburg
Auf dem Campus 1b in RIGA 6,
24943 Flensburg
Tel: +49 461 805 2499
www.uni-flensburg.de/ices



ICES
Research
School



The Europa-Universität Flensburg Campus
Quelle: C. Kloedt (2018)



The Board of Directors at the ICES opening event in March 2018. Source: M. Dewanger (2018)

Objectives of ICES

European society, politics and culture are complex and constantly changing.

At the Interdisciplinary Centre for European Studies (ICES), we have set ourselves the goal of identifying and researching these structures and processes from the perspectives of the social sciences and the humanities.

ICES offers scholars at Europa-Universität Flensburg an interdisciplinary environment, networking them across areas and institutes.

ICES also serves as the university's first point of contact for the broader academic and non-academic communities.

The overall goal is to facilitate collaboration in order to foster synergies and promote innovative research.



Demonstration in Flensburg under the motto "Politicians have crossed the line—now we cross the border". Source: Fein Frisch Photography (2016)

ICES Research School

The Interdisciplinary Centre for European Studies (ICES) has set itself the goal of promoting early stage researchers in the field of European Studies at the EUF.

The newly founded **ICES Research School** makes a contribution to this! Doctoral and postdoctoral students from all disciplines/institutes whose research deals with European topics are cordially invited to join the ICES Research School.

The **ICES Research School** offers early-stage researchers various opportunities to network in an interdisciplinary way and to sharpen their qualification profile in order to pave the way for a career in academia.

Membership of the **ICES Research School** means being part of an international and interdisciplinary research team in order to promote a continuous exchange and enable joint research on overarching topics in the field of European research.



The Atomium in Brussels, a landmark of the European capital. Source: C. Roos (2017)

Tasks & Opportunities

With the **ICES Research School**, we would like to support doctoral students and postdocs in the field of European Studies at various levels:

Networking:

The **ICES Research School** offers a variety of opportunities for interdisciplinary and cross-institute networking, in particular through regular meetings, research colloquia, targeted workshops and work and meeting rooms at ICES. We are also happy to support them in establishing and expanding cooperations with partners from academia and practice and facilitate invitations of guest researchers, e.g. to give an ICES Lecture or for provide facilities for a guest research stay.

Third-party funding consulting:

We accompany the members of the **ICES Research School** from the project idea to the finished funding application and support them in project administration. This includes individual counselling and a weekly updated website on current funding programmes (e.g. scholarships, fellowships), counselling and workshops in the area of proposal writing and a professional editing service for English proposals and publications.

Events and Workshops in European Studies

Within the **ICES Research School**, we would like to strengthen individual competencies, theoretical and methodological knowledge in the field of European Studies as well as improve international and interdisciplinary networking. ICES Lectures, Research Colloquium and Workshops take place regularly and we are happy to support the realization of Summer Schools and conferences of our members, e.g. in the context of the Calls for Conference Proposals.

We are also open to **new ideas** and look forward to jointly shaping the promotion of early-stage researchers with the **ICES Research School**.

Mitglieder

DOKTORAND*INNEN

Alexandra Berger *Seminar für Politikwissenschaft und Politikdidaktik*
Kai Berghoff *Seminar für Soziologie*

Isabelle Chaplot *Seminar für Germanistik*

Anna Grutza *Seminar für Germanistik*

Maria Höppe *Seminar für evangelische Theologie*

Tobias Nickl *Seminar für Soziologie*

Suat Alper Orhan *Seminar für Politikwissenschaft und Politikdidaktik*

Efe Can Özek *IIM, Comparative Institutional Analysis*

Lea Valentin *Seminar für Soziologie*

POST-DOCS

Sören Carlson *Seminar für Soziologie*

Jule Govrin *Philosophisches Seminar*

Tim Müllenborn *IIM*

Kontakt

GESCHÄFTSFÜHRENDE DIREKTORIN

Prof. Dr. Monika Eigmüller *Professur für Soziologie und sozialwissenschaftliche Europaforschung*

DIREKTORIUM:

Prof. Dr. Ulrich Glassmann *Professur für Comparative Institutional Analysis*

Prof. Dr. Christof Roos *Professur für European and Global Governance*

Prof. Dr. David Schweikard *Professur für Politische Philosophie Europas*

Prof. Dr. Hedwig Wagner *Professur für Europäische Medienwissenschaft*

WISSENSCHAFTLICHE KOORDINATION:

Dr. Maria Schwab *maria.schwab@uni-lensburg.de*

Interdisciplinary Centre for European Studies

Europa-Universität Flensburg
Auf dem Campus 1b im Gebäude RIGA 6,
24943 Flensburg
Tel: +49 461 805 2499, ices@uni-flensburg.de
www.uni-flensburg.de/ices



ICES
Research
School



Campus der Europa-Universität Flensburg
Quelle: C. Kloedt (2018)



Das Direktorium bei der ICES Eröffnung im März 2018.
Quelle: M. Dewanger (2018)

Ziele des ICES

Europas Gesellschaft, Politik und Kultur sind vielschichtig und verändern sich fortlaufend. Das Interdisciplinary Centre for European Studies, kurz ICES, hat sich zum Ziel gesetzt, mit den Perspektiven der Sozial- und Geisteswissenschaften diese Strukturen und Prozesse zu erkennen und zu erforschen.

Das ICES ist das interdisziplinäre Europaforschungszentrum der Europa-Universität Flensburg. Hier sind Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler der Universität fach-, instituts- und hochschulübergreifend miteinander vernetzt. Das ermöglicht es uns, interdisziplinär zu arbeiten und dabei neue Erklärungsansätze und innovative Vorschläge zu entwickeln. Das ICES ist damit Ansprechpartner in Fragen rund um die Europaforschung für Wissenschaft, Politik und Zivilgesellschaft.



Demonstration bei Flensburg unter dem Motto „Die Politiker überschreiten die Grenze – wir überqueren sie“. Quelle: Fein Frisch Photography (2016)

ICES Research School

Das Interdisciplinary Centre for European Studies (ICES) hat sich zum Ziel gesetzt, den wissenschaftlichen Nachwuchs im Bereich der Europaforschung an der EUF zu fördern. Die neu gegründete **ICES Research School** soll einen Beitrag hierzu leisten!

Doktoranden und Postdoktoranden aller Disziplinen/ Institute, die sich in ihrer Forschung mit Eurothemen beschäftigen, sind herzlich eingeladen, sich an die **ICES Research School** anzubinden.

Die **ICES Research School** bietet NachwuchswissenschaftlerInnen verschiedene Möglichkeiten, sich interdisziplinär zu vernetzen und ihr Qualifikationsprofil zu schärfen, um den Weg für eine Karriere in der Wissenschaft zu ebnen. Die Zugehörigkeit zur **ICES Research School** bedeutet, Teil eines internationalen und interdisziplinären Forscherteams zu sein, um einen stetigen Austausch zu fördern und eine gemeinsame Forschung zu übergreifenden Themen im Bereich der Europaforschung zu ermöglichen.



Das Atomium in Brüssel, ein Wahrzeichen der europäischen Hauptstadt. Quelle: C. Roos (2017)

Aufgaben und Angebote

Mit der **ICES Research School** möchten wir Promovierende und PostDocs im Bereich der Europaforschung auf verschiedenen Ebenen unterstützen:

Vernetzung:

Die **ICES Research School** bietet vielfältige Möglichkeiten, sich interdisziplinär und institutsübergreifend zu vernetzen, insbesondere durch regelmäßige Treffen, Research Colloquium, gezielte Workshops und Arbeits- und Besprechungsräume am ICES. Wir unterstützen sie auch gerne darin, Kooperationen mit Partnern aus der Wissenschaft und Praxis mit auf- und auszubauen und Gastwissenschaftler*innen einzuladen bspw. im Rahmen einer ICES Lecture oder für Gastaufenthalte.

Drittmittelberatung:

Wir begleiten die Mitglieder der **ICES Research School** von der Projektidee bis hin zum fertigen Förderantrag und unterstützen sie in der Projektadministration. Das umfasst individuelle Beratung und eine wöchentlich aktualisierte Webseite zu aktuellen Förderprogrammen (z.B. Stipendien, Fellowships), Beratung und Workshops im Bereich der Antragsstellung und einen Lektoratsservice für englischsprachige Anträge und Publikationen.

Europawissenschaftliche Veranstaltungen und Workshops

Im Rahmen der **ICES Research School** möchten wir sowohl individuelle Kompetenzen, Theorie- und Methodenkenntnisse im Bereich der Europaforschung stärken, als auch die internationale und interdisziplinäre Vernetzung verbessern. Es finden regelmäßig ICES Lectures, Research Colloquium und Workshops statt und wir unterstützen gerne bei der Realisierung von Summer Schools und Tagungen unserer Mitglieder, z.B. im Rahmen des Calls for Conference Proposals.

Wir sind auch offen für **neue Ideen** und freuen uns im Rahmen der **ICES Research School** die Nachwuchsförderung gemeinsam zu gestalten.